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با وج�ود هش�دارها بارش 
برف سنگين دست مديران 
بح�ران و ش�هرداري ها و 
مسئولان دس�تگاه هاي مختلف را در مديريت بحران رو 
كرد. مختل شدن تردد در شهرها و راه هاي برون شهري و 
يخ زدگي معابر شهري و امدادهاي ديرهنگام همه و همه 
دست به دست هم داد تا بار ديگر شاهد آن باشيم كه در 
بحران زندگي مي كنيم و مديريت بحران را نمي شناسيم. 
بارش برف ش��هرها را به حالت نيمه تعطيل كشاند و راه هاي 
تردد در درون ش��هر و برون ش��هر را قفل كرد. دستگاه هاي 
ام��دادي و خدماتي به رغم تلاش ه��ا در خدمات دهي عاجز 
ماندند و نارضايتي شهروندان از ارائه خدمات نامناسب افزايش 
يافت و مديران بحران و دستگاه هاي زيرمجموعه باز هم با دور 

زدن شهروندان به عملكرد خود نمره قبولي دادند! 
بارش برف در كش��ور مش��كلات زيادي را براي هموطنان و 
همشهريانمان ايجاد كرد. از در راه ماندگان گرفته تا نامناسب 
بودن راه هاي درون شهري همگي بر نداشتن مديريت بحران 
در كشور صحه گذاشت، اين در حالي است كه رئيس سازمان 
مديريت بحران كش��ور براي اين نا هماهنگي دلايل ديگري 

عنوان كرد. 
رئيس س��ازمان مديريت بحران كشور در پاس��خ به سؤالي 
در مورد اقدامات انجام ش��ده در پي ب��ارش برف اخير خاطر 
نشان كرد: ما قطعاً براي انجام بهتر وظايف دستگاه ها نظارت 
مي كنيم. در مورد برف اخير سازمان هواشناسي اعلام كرده 
و چندين بار هشدار داده و اين هشدارها به مردم اطلاع داده 
شده بود.پيش بيني هايي نيز انجام شده بود اما موارد مطرح 
شده از سوي هواشناسي هشدار  بود و اخطار نبود. هواشناسي 
گفته بود در ارتفاعات بارش و برف رخ مي دهد البته اين دليل 
نمي ش��ود كه ما براي بدترين ش��رايط خود را آماده نكنيم و 
دستگاه هاي مختلف مديريت بحران بايد خود را براي بدترين 

شرايط آماده كنند. 
 نجار با اشاره به بارش برف در تهران افزود: ضمن اقداماتي كه 

انجام شد ، نقصان زيادي هم داشتيم. اين بحث ها هم در زمينه 
راه ها به چشم مي خورد هم در مورد تهران. خوشبختانه سعي 
كرديم راه هاي خطرناك را مسدود كنيم. بين ۵ تا ۶ هزار نفر 
را در جمكران و استان هاي مياني كش��ور اسكان و اقدامات 
پيش��گيرانه را انجام داديم، البته واقعيت اين است كه مردم 
بايد به ما كمك كنند. وقتي هشداري داده مي شود مردم بايد 
رعايت و توجه كنند. آيا همه خودرو ها زنجير چرخ داشتند؟ 
چرا به هش��دارها بي توجهي ش��ده و از زنجير چرخ استفاده 

نشده بود؟
نجار با اع��لام آمارهاي امدادرس��اني گف��ت: در ۲۰۹ محور 
امدادرس��اني انجام ش��د و بيش از ۶۵ هزار و ۵۰۰ نفر مورد 
امدادرس��اني قرار گرفتند، ۲۳ هزار نفر اس��كان داده شدند 
و طي همين مدت ۳هزار خودرو رها س��ازي ش��د. نيروهاي 
امدادي همه پاي كار بودند و ۶۸ نفر نيز در اين حادثه مصدوم 
و ۱۶۴ نفر خدمات درماني سرپايي دريافت كردند. با توجه به 
سؤالات رئيس سازمان مديريت بحران كشور چندين نكته 
وجود دارد؛ ابتدا اينكه مديران مشخص كنند تفاوت هشدار با 
اخطار براي متوليان امر بحران چيست؟ آيا هواشناسي بايد به 
طور دقيق مشخص كند چه مقدار بارندگي با چه ميزان و در 
چه نقاطي نزول مي كند تا مديريت بحران در آن نقطه تلاقي 
صورت گيرد و اساساً معناي هشدار هواشناسي تذكر به مردم 

است يا مسئولان؟ 
اين روزها جاي مطالبه گران عوض شده و بسياري از متوليان 
امر، مردم را پيكان اتهامات خود قرار مي دهند. نمي توان مردم 
را مسئول در راه ماندگي يا  رها كردن ماشين ها دانست بلكه 
متوليان امر در بدترين شرايط، بايد مشكلات را به خوبي رفع 
كنند. همانگونه كه در كشورهاي ديگر به طور مداوم نزولات با 
حجم بسيار بيشتري وجود دارد اما فعاليت تمامي فرودگاه ها، 
راه ها و خدمات به وقت ديگري موكول نمي ش��ود. در پايان 
اينكه حدود ۳هزار خودرو در مدت بارش برف رهاسازي شده 
است. اين خبر بدين معناست كه مديريت بحران و متوليان 
امر راهداري به وظايف خود به درستي عمل نكرده اند؛ چراكه 

حجم بارش متناسب با رها ش��دن اين تعداد خودرو نبوده و 
بايد مديران بحران را مديريت كنند ن��ه آنكه پس از بحران 

غافلگير شوند. 
  خسارت به فضاهاي سبز پايتخت 

 هفته گذشته تهران سفيدپوش شد اما نبود مديريت صحيح در 
شهر سبب شد كه اين فرصت به تهديدي براي محيط زيست 
تبديل شود. در اين خصوص شاهد افتادن درختان و شكستن 
آنان بوديم. درختاني كه به موقع هرس نشده يا  آنكه در وقت 
لازم تكانده نشدند. از س��وي ديگر نداش��تن آمار دقيقي از 
درختان سبب مي شود كه قطع درختان در اين روزها چندان 
هزينه اي براي ذينفعان نداشته باشد. زهرا صدراعظم نوري، 
رئيس كميسيون محيط زيست و خدمات شهري مي گويد: 
وقتي برف مي آيد طبيعي اس��ت كه به دليل فشار برف روي 
درختان، آناني كه از بنيه كمتري برخوردار هس��تند تحمل 
اين برف را ندارند و سريع ترين اقدامي كه بايد صورت بگيرد، 
تكاندن درختان است تا اين فش��ار بر درخت وارد نشود. وي 
تأكيد ك��رد كه درخت اگ��ر در زمان خودش هرس ش��ود و 
سرش��اخه ها به صورت مناسب زده ش��ود، طبيعي است كه 
نشس��ت برف روي درخت كمتر صورت مي گيرد و فش��ار و 
سنگيني كمتر است. برخي درختان را به دليل پوسيدگي قطع 
مي كنند. ماندگاري آنان نه تنها فايده اي ندارد بلكه خطر آفرين 
است. اين عضو شوراي شهر تهران مي افزايد: درخت پوسيده به 
يكباره قطع مي شود  چراكه ممكن است روي فرد و ماشين ها 
بيفتد و از اين منظر نياز است تا درختان پوسيده قطع شوند. 

  انگشت اتهام به سوي شهروندان 
طي روزهاي گذشته، بارش برف مشكلاتي را در شهر ايجاد 
كرد و سبب شد پايتخت از درد ضعف مديريت بحران به خود 
بپيچد. اين در حالي است كه رئيس شوراي شهر تهران ضمن 
اظهار ضعف در مديريت بحران، بار آن را به دوش شهروندان 
انداخت. در اين خصوص رئيس شوراي شهر تهران در جلسه 
علني شورا اظهار كرد: متأسفانه در مشاركت هاي اجتماعي در 

مواقع بحراني ضعيف عمل مي كنيم. 

محسن هاشمي با بيان اينكه رسانه ها نقش فعالي در مديريت 
بحران دارند، گفت: رسانه هاي برتر و عمومي بايد در آموزش 
و اشاعه انواع مشاركت پيشگام باشند. مشاركت اجتماعي از 
جمله با اهميت ترين جنبه هاي مشاركت است كه متأسفانه 

ما نسبت به گذشته در اين زمينه ضعيف تر شده ايم. 
هاش��مي افزود: نمونه آن در مواقع بحراني مانند بارش هاي 
شديد برف و باران يا  حوادثي از اين دست است كه مشاركت 

به حداقل مي رسد. 
رئيس شوراي ش��هر تهران گفت: اين در شرايطي است كه 
رسانه هاي برتر مانند صدا و سيما و مطبوعات اصلي در جذب 
مش��اركت هاي اجتماعي در چنين مواقع��ي مطلوب عمل 
نمي كنند، چراكه در گذشته تا برف سنگين مي آمد بلافاصله 

حتي كوچه ها هم برف روبي مي شدند. 
وي اظهار كرد: در بارش برف اخير مش��اركت ش��هروندان 

مي توانست بسياري از مشكلات را به حداقل برساند. 
هاشمي خاطرنش��ان كرد: ۲ تا ۳ هزار كارگر و ۱۶۳ پايگاه 
برف روبي خيابان هاي اصلي را از برف باز كردند اما متأسفانه 
كوچه ها و درختان دچار بحران شد كه حاكي از خلأ همكاري 
و مشاركت بين ش��هروندان بود كه بايد بررسي در راستاي 

آسيب شناسي اين خلأ صورت گيرد. 
  نمره قبولي مسئولان به يكديگر!

در حالي كه ش��هردار تهران مي گويد مسئولان بالادست به 
ش��هرداري در بحران برف نمره ۱۸ داده اند، معصومه آقاپور 
عليش��اهي نماينده مردم شبس��تر در مجلس با بيان اينكه 
نمره مديري��ت بحران كش��ور، فرمانداري و ش��هرداري در 
بارش هاي اخير تهران زير۱۰ اس��ت، گفت: شهرستان ها و 
روستاها يكهزارم امكانات كلانشهر تهران را ندارند. عملكرد 
مسئولان ذيربط تهران براي خدمات رس��اني شهري براي 
مقابله با بارش برف و سرما مناسب نيست و اين در حالي است 
كه همه دست اندركاران مسئول كه وظيفه خدمات رساني 
در زمان بارش برف و س��رما در كلانش��هر تهران را بر عهده 
داشتند به اندازه فرماندار و ش��هردار شهرستان كوچك نيز 

عمل نكردند.
 نماينده مردم شبستر در مجلس شوراي اسلامي با بيان اينكه 
در شهرستان كوچكي مانند شبستر و ش��هر تبريز در سال 
چندين بار شاهد بارش هاي فراواني هس��تيم اما هيچ كدام 
از اين بحران هايي كه در كلانشهر تهران ايجاد شده را در اين 
مناطق شاهد نبوديم، تصريح كرد: امسال بارش  برفي را كه 
در كلانشهر تهران تجربه كرديم در شهرها و شهرستان هاي 
سردسير كشور بارها و بارها تجربه كرديم اما به نحوه مطلوب 
وضعيت كنترل شده اس��ت و از همين رو ما حتي در استان 
آذربايجان ش��رقي هواي ۳۲ درجه زير صفر و در شهرستان 
شبستر ۲۰ درجه زير صفر تجربه كرديم، در صورتي كه دماي 
هواي تهران تنها به 7 الي ۸ درجه زير صفر رسيد اما متأسفانه 

خدمات رساني مناسبي در اين راستا صورت نگرفت. 
همانگونه كه در تحصيل درس خواندن براي نمره و مدرك 
نتيجه اي ندارد، در بحث بحران هم دادن نمره قبولي از سوي 
مس��ئولان به يكديگر فقط فرار كردن از زير بار مسئوليت و 
كارآمدي است، آن  هم در زمينه بحران كه همه شهروندان 
در مسائل و مش��كلات آن درگير هس��تند. بيان واقعيت و 
نارسايي ها به صورت شفاف مي تواند راه را براي چاره انديشي 
و افزايش مش��اركت ش��هروندان در برون رفت از بحران ها 

هموار كند. 

مدي�ركل معم�اري و س�اختمان معاون�ت شهرس�ازي و 
معماري در س�ومين كنفرانس ملي »مديريت كلانشهرها 
با رويك�رد ايمني، بهداش�ت و محيط زيس�ت « ب�ا ايراد 
س�خنراني در پنل ه�اي تخصصي ب�ر اولوي�ت تخريب و 
نوسازي املاك ناپايدار بر مقاوم سازي اين بنا ها تأكيد كرد. 
مديركل معم��اري و س��اختمان در س��ومين كنفرانس ملي 
»مديريت كلانش��هرها با رويكرد ايمني، بهداش��ت و محيط 
زيست« كه در تالار علامه اميني، دانش��گاه تهران برگزار شد 
در جمع اس��اتيد و صاحبنظ��ران و دانش��جويان در خصوص 
راهكارهاي ايمن سازي ساختمان هاي مهم و عمومي گفت: در 
شهري زندگي مي كنيم كه ۳هزار و ۲۶۸ هكتار بافت فرسوده با 
سه ويژگي ريزدانگي، نفوذپذيري و ناپايداري در آن وجود دارد 
كه اگر فقط آيتم ناپايداري را ملاك عمل قرار دهيم، نزديك به 

۱۴هزار و 7۹۲ هكتار اراضي شهر تهران را در برمي گيرد. 
مهن��دس س��يدحميد موس��وي در ارائ��ه پن��ل راهكارهاي 
ايمن س��ازي س��اختمان هاي مهم و عمومي ضمن اش��اره به 
گروه بندي هاي ساختماني بر اس��اس قانون نظام مهندسي و 
كنترل س��اختمان و نيز انواع حوادث طبيعي و غيرطبيعي بر 
اساس قانون بيان داشت:  بس��ته به اينكه چه نوع ساختماني 
را در مقابل چه حوادثي ايمن خواس��ته باشيم، دستورالعمل 
و ش��يوه  نامه ها و قوانين مختلفي وجود دارد ك��ه مي توان به 
مباح��ث سوم،چهارم،بيس��ت و دوم و در خص��وص حوادث 
غيرطبيعي به پدافند غيرعامل ) مبحث ۲۱ (اشاره كرد. وي با 
اشاره به مشكلات موجود در ساخت و ساز نظير مشكلات تأمين 
پاركينگ ، مالكيت هاي متعدد در يك ملك، سرقفلي و شرايط 
اقتصادي مالكين براي ساخت و ساز افزود: در ۲۴ گذر اصلي 
ش��هر تهران نزيك به ۶هزارو ۲۰۰ پلاك ثبتي وجود دارد كه 
در يك دهه گذشته تنها ۲/۹ اين پارسل ها تخريب و نوسازي 
شده اس��ت. وي با تأكيد بر اين نكته كه هيچ ايمن سازي بهتر 
از تخريب و نوسازي نيس��ت، گفت: ما قادر هستيم بسياري از 

بناها را ايمن سازي كنيم اما براي ايمن سازي هزينه هاي زيادي 
صرف مي شود كه بايد پرسيد آيا اين بنا ارزش اين هزينه هاي 
بالا را دارد؟ و آيا صرف اين هزينه ها مديريت شهري و شهروندان 
را به آسودگي خيال و اطمينان لازم خواهد رساند. شايان ذكر 
است عدم استقبال مالكان و ذينفعان جهت اخذ پروانه تخريب 
و نوسازي يكي از تهديدهاي مهم به شمار مي رود كه نيازمند 
اتخاذ تدابيري اس��ت كه از آن جمله مي توان به وضع قوانين 
مبني بر اخذ عوارض سالانه سنگين از بناهاي فرسوده اشاره 
كرد كه تحريك كننده مالكان و ذينفعان اينگونه املاك تلقي 
مي گردد و نامبرده در بخشي از سخنان خود به اين نكته اشاره 
نمود: همانگونه كه در ش��هر از تردد خودروهاي فرس��وده كه 
سلامت ش��هروندان را به خطر مي اندازد جلوگيري مي كنيم، 
نبايد اجازه استفاده از بناهاي فرسوده را بدهيم. وي با اعلام اين 

موضوع كه امكان بهبود و ارتقاي ايمني ساختمان هاي در حال 
ساخت با كنترل و نظارت بيش��تر بر ساخت و ساز و نيز اصلاح 
ساختار و نظام ساخت و س��از فراهم مي گردد، افزود: متأسفانه 
يك برداشت غلط در عامه مردم وجود دارد كه شهرداري ها را 
مسئول ايمن سازي ساختمان ها عنوان مي كنند. به عنوان مثال 
در حادثه پلاسكو انگشت اتهامات و كوتاهي ها بيشتر به سوي 
شهرداري تهران نشانه رفت و اين در حالي است كه شهرداري 
صرفاً در بندي از قانون، داراي مسئوليت و تكليف خاص است و 
آن در بند ۱۴ ماده ۵۵ قانون شهرداري ها گنجانده شده است. 
مديركل معماري و ساختمان گفت: با استناد به بند ۱۴ ماده 
۵۵ قانون شهرداري ها، صرفاً اعلام و اخطار به مالكان و صاحبان 
اماكن جهت انجام اقدامات لازم به منظور رفع خطر از بناهاي 
مشرف به معابر عمومي، وظيفه شهرداري مي باشد و ذكر عبارت 

رفع خطر توسط مأموران خود، مقرر در تبصره بند مذكور صرفاً 
در باب رفع خطر از ديواره هاي شكس��ته و خطرناك واقع در 
معابر عمومي ، كوچه ها و ... است و شهرداري هيچ اختيار قانوني 
جهت پلمب و تعطيلي اماكن ندارد. در قوانين و مقررات مربوطه 
ش��هرداري مجاز به پلمب به صورت مس��تقيم نيست. پلمب 
اماكن و املاك به دليل عدم رعايت ضوابط و قوانين مس��تلزم 
صدور حكم از مراجع قضايي يا شبه قضايي است. ذكر اين نكته 
هم ضروري است كه تصويب اين بند قانون مربوط به ۶۰ سال 
پيش است و سؤال مهم اين است كه آيا شهر ما، ساختمان هاي 
موجود ما و خطراتي كه امروز تهران را تهديد مي كند شباهت 

با دهه ۳۰و ۴۰ شمسي دارد؟ 
وي تأكيد كرد: تنها راه برون رفت از معضل بافت هاي فرسوده 
و ايمن كردن س��اختمان هاي ناپايدار عدم مداخله مستقيم 
ش��هرداري و اصلاح قوانين و ارائه تس��هيلات و تشويق مردم 
براي تخريب و نوسازي املاك خود است كه گام برداشتن در 
اين مسير قطعاً موجب ساختن شهر ايمن و تحقق برنامه هاي 

چشم انداز خواهد شد. 

مدير كل معماري و ساختمان در كنفرانس ملي »مديريت كلانشهرها«:

نوسازي بهترين رويكرد مقابله با بحران بافت فرسوده است 

88498471ايرانشهر
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مهندسان قادر هستند بسياري از بناها 
را ايمن س�ازي كنند اما براي ايمن سازي 
هزينه هاي زيادي صرف مي شود كه بايد 
پرسيد آيا اين بنا ارزش اين هزينه هاي بالا 
را دارد؟ و آيا صرف اين هزينه ها مديريت 
شهري و شهروندان را به آسودگي خيال 

و اطمينان لازم خواهد رساند؟

ش�هرداری تهران مي گويد مس�ئولان 
بالادس�ت ب�ه ش�هرداري در بح�ران 
برف نمره 18 داده ان�د، معصومه آقاپور 
عليش�اهي نماينده مردم شبس�تر در 
مجلس می گويد: نم�ره مديريت بحران 
كش�ور، فرمان�داري و ش�هرداري در 

بارش هاي اخير تهران زير10 است

    از شهر 

  مسئولان با دور زدن شهروندان 
به یکدیگر نمره قبولي مي دهند!

وقتي مديريت بحران كشور بين هشدار و اخطار يخ مي زند 

  گزارش  یک
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پايتخت

عمران 

اما و اگر های بودجه 97پايتخت 
درآمدها افزايش  و واگذاري ها كاهش مي يابد 

 97 س�ال  بودج�ه  تش�ريح  در  ته�ران  دانش�گاه  اس�تاد  ي�ك 
ش�هرداري ته�ران گف�ت: ش�هرداري ت�لاش ك�رده اس�ت درآمده�ا 
افزاي�ش و واگ�ذاري داريي ه�اي مال�ي و س�رمايه اي كاه�ش ياب�د. 
محسن طباطبايي مزدآبادي با بيان اينكه بودجه سال ۱۳۹۶ شهرداري تهران ۱7هزار و 
۹۰۰ ميليارد تومان بود كه اين عدد براي بودجه پيشنهادي سال ۱۳۹7، ۱7هزار و ۵۰۰ 
ميليارد تومان است و از حيث مقدار، نس��بت به سال ۹۶، ۴۰۰ ميليارد تومان كاهش 
داشته است، اظهار كرد: اين ميزان حتي نسبت به سال ۹۵ نيز كاهش داشته است. در 
اين بودجه درآمدها حدود 7هزار و ۸۵۰ ميليارد تومان پيش بيني شده است كه نسبت 

به بودجه ۱۳۹۶ حدود ۸۰۰ ميليارد تومان افزايش درآمد را انتظار دارد. 
وي افزود: واگذاري داريي هاي مالي در بودجه ۹7 نس��بت به ۹۶، كاهش حدود ۵۰۰ 
ميليارد توماني را نشان مي دهد و در زمينه واگذاري دارايي هاي سرمايه اي نيز كاهش 
7۰۰ ميليارد توماني را شاهد هستيم؛ به عبارتي در بودجه ۱۳۹7 شهرداري تلاش كرده 

است درآمدها افزايش و واگذاري داريي هاي مالي و سرمايه اي كاهش يابد. 
اين استاد دانشگاه تهران در حوزه درآمدهاي شهرداري در بودجه ۹7 هم توضيح داد: 
نكته مهم در اين زمينه افزايش هزار ميليارد توماني درآمدهاي مستمر نسبت به سال 
۹۶ است كه از ۴هزار و ۴۰۰ ميليارد تومان به ۵هزار و ۴۰۰ ميليارد تومان رسيده است. 
طباطبايي مزدآبادي با بيان اينكه در بودجه ۱۳۹7 سهمي از افزايش درآمد پيش بيني 
شده مربوط به ماليات بر ارزش افزوده است، گفت: طبق پيش بيني قرار است از ۲۴۰۰ 
ميليارد تومان به ۲۸۰۰ ميليارد تومان برسد كه اگرچه افزايش ۴۰۰ميليارد توماني 
را پيش بيني كرده اما در سال ۹۵ از عوارض ماليات بر ارزش افزوده، نزديك به ۴ هزار 
ميليارد تومان درآمد حاصل شده است. حال بايد ببينيم علت اين كاهش چيست و چرا 
درآمد اين بخش كه پايدار نيز مي باشد، كاهش يافته است. دبير انجمن علمي اقتصاد 
شهري ايران عوارض نوسازي را يكي از مهم ترين منابع درآمدي شهرداري ها در جهان 
عنوان و اظهار كرد: در بودجه ۹7 نيز تقريباً مشابه بودجه ۹۶، همان ۴۰۰ ميليارد تومان 
پيش بيني شده و نكته اينجاست كه از پيش بيني ۴۰۰ ميليارد توماني سال ۹۶ طي 
۹ ماهه نخست اين سال تنها ۱۳۰ ميليارد تومان وصول شده است كه نشان مي دهد 
مكانيس��مي براي محقق كردن و وصول همين مقدار نيز در شهرداري وجود ندارد و 
بايد براي آن چاره اي انديشيد. طباطبايي مزدآبادي كه بر اين باور است در بودجه ۹7 
متأسفانه تلاش��ي براي كاهش درآمدهاي ناپايدار و اتكا به درآمدهاي پايدار صورت 
نگرفته است، در پايان تأكيد كرد: كمتر از ۲۵درصد از بودجه ۱7هزار و ۵۰۰ ميليارد 
توماني، از روش هاي پايدار به دست مي آيد كما اينكه درآمد ناشي از عوارض مازاد بر 
تراكم، از ۳ هزار و ۵۰۰ ميليارد تومان به ۳هزار و ۸۰۰ ميليارد تومان رس��يده است و 
عوارض ناشي از تغيير كاربري نيز اگرچه نسبت به مصوب ۹۶ كاهش داشته است اما با 
نگاه به وصولي ۱۳۹۵ و ۹ ماهه اول سال ۹۶ تنظيم شده و حدود ۲ هزار و ۸۵۰ ميليارد 
تومان پيش بيني شده اس��ت. اين موضوع نش��ان مي دهد كه اين دو رديف درآمدي 

ناپايدار، هنوز هم محل اتكاي بودجه شهرداري هستند.

منطقه22 چشم انتظار درآمد ساير مناطق شهري 
شهردارمنطقه۲۲ تأكيد كرد : منطقه ۲۲ كه زماني پاسخگوي نيازهاي درآمدي 
س�اير مناطق ش�هر تهران بود و درآمدهايي كه از اين منطقه حاصل مي شد در 
س�اير مناطق هزينه مي ش�د، ديگر نبايد چنين انتظاراتي از اي�ن منطقه وجود 
داشته باش�د. آنچه واضح به نظر مي رسد، اين اس�ت كه بايد از درآمدهاي ساير 
مناطق تهران براي جبران سرانه هاي خدمات شهري در اين منطقه استفاده كرد. 
علي نوذرپور شهردار منطقه ۲۲ بر ضرورت مديريت يكپارچه شهري تأكيد كرد و گفت: 
همكاري و مشاركت دستگاه هاي دولتي در ارائه خدمات به شهروندان يكي از اصول 
اساسي در مديريت شهري است و نمي توان شهر را بدون همكاري دستگاه هاي دولتي 
اداره كرد. وي افزود: يكي از بحث هاي مهمي كه در رابطه با منطقه ۲۲ مطرح مي شود، 
بحث مشاركت تمامي دستگاه ها و سازمان هاي خدمات رسان دولتي و غيردولتي است 
كه در منطقه حضور دارند و تعهداتي كه اين دستگاه ها در قبال مردم دارند.  نوذرپور 
افزود: در حال حاضر قريب به ۱۶7 هزار نفر در منطقه ۲۲ س��اكن هستند ولي ميزان 
جمعيت پذيري آن به واسطه پروانه هاي صادره س��اختماني نشان از جمعيت پذيري 
منطقه در حدود ۴۴۰ هزار نفر جمعيت است و اين بدين معناست كه در حال حاضر با 
توجه به افق جمعيتي طرح هاي تفضيلي و جامع منطقه كه بارگذاري ها براي جمعيت 
۵۰۰ هزار نفر ديده شده است، پروانه هاي ساختماني ديگري جز براي تخريب و نوسازي 

صادر نخواهيم كرد. 
 وي با بيان اينكه متأسفانه در حال حاضر پش��توانه هاي درآمدي شهرداري ها متكي 
بر ساخت و سازهايي انجام مي شود، خاطرنشان كرد: منطقه ۲۲ كه زماني پاسخگوي 
نيازهاي درآمدي ساير مناطق ش��هر تهران بود و درآمدهايي كه از اين منطقه حاصل 
مي شد در ساير مناطق هزينه مي شد، ديگر نبايد چنين انتظاراتي از منطقه ۲۲ وجود 
داشته باشد. آنچه واضح به نظر مي رسد اين است كه بايد از درآمدهاي ساير مناطق تهران 
براي جبران سرانه هاي خدمات شهري در اين منطقه استفاده كرد. شهردار منطقه ۲۲ 
خاطر نشان كرد: از مجموع بودجه هاي نقدي و غيرنقدي منطقه ۲۲ در سال ۹۶ كمتر 
از ۲۰ درصد آن محقق شده اس��ت. از ۱۱۴۵ميليارد بودجه نقدي و غيرنقدي منطقه، 
در حدود ۱7۲ ميليارد تومان آن محقق ش��ده و در بودجه سال آينده از شوراي شهر و 
مديريت شهري تهران انتظار مي رود كه بار بيشتري از جهت درآمدي در منطقه گذاشته 
نشود و ما نيز تلاش خواهيم كرد كه اين مهم در منطقه محقق شود. وي تأكيد كرد: در 
حال حاضر شهرداري منطقه ۲۲ بالاي ۲۰ ميليارد تومان به سازمان هاي خدمات رسان 
بدهي دارد و مكرراً از سوي اين سازمان ها تهديد به قطع آب و برق مي شود. بخشي از 

خشك شدن فضاي سبز منطقه نيز به دليل اين مشكلات است.


